



LAPORAN LIPUTAN MEDIA HARIAN
RABU 17 JANUARI 2024

BIL	TAJUK KERATAN AKHBAR	KEMENTERIAN / JABATAN / AGENSI
1. 2. 3. 4. 5.	RICE-CARTEL AUDIT ONGOING, SAYS MINISTRY SEC-GEN, NEWS, NST -4 INISIATIF GELOMBANG PADI DIGERAKKAN TAHUN INI, NASIONAL, SH -11 KRISIS LAUT MERAH TAK JEJAS IMPORT MAKANAN NEGARA, NASIONAL, BH -14 PULIH SAWAH PADI JERLUS, DALAM NEGERI, UM -1 & 3 REALISASIKAN 12 INISIATIF GELOMBANG PADI, DALAM NEGERI, UM -2	KEMENTERIAN PERTANIAN DAN KETERJAMINAN MAKANAN (KPKM)
6.	KEDAI AKUARIUM DIBERI AMARAN TIDAK JUAL IKAN DILARANG IMPORT, DALAM NEGERI, UM -31	JABATAN PERIKANAN MALAYSIA (DOF)
7. 8. 9. 10.	FOOD SECURITY CHALLENGE, NATIONAL, THE SUN -1 & 2 LATIH OKU CEBURI BIDANG PERTANIAN, NEGERI KELANTAN, SH -25 BEKUKAN PENGAMBILAN PEKERJA ASING, FORUM, UM -18 BELA NASIB PENGILANG BERAS MELAYU, FORUM, UM -18	LAIN-LAIN

UKK KPKM

UNIT KOMUNIKASI KORPORAT
KEMENTERIAN PERTANIAN DAN KETERJAMINAN MAKANAN
(UNTUK EDARAN DALAMAN KPKM, JABATAN DAN AGENSI SAHAJA)

AG'S REPORT

Rice-cartel audit ongoing, says ministry sec-gen

PUTRAJAYA: Audits on any parties in the padi and rice industry concerning alleged cartel-related issues are being carried out based on the findings revealed by the Auditor General's Report.

Agriculture and Food Security Ministry secretary-general Datuk Lokman Hakim Ali said the ministry had initiated audits based on the results, adding that the audits were still ongoing.

"We have conducted follow-up actions based on the findings of the report and we will continue to monitor the progress (of the audits), particularly in terms of food security like rice supply.

"The audit is also an ongoing process as such matters (cartel issues) occur regularly (in the rice and padi industry).

"We also have a specific com-

mittee established and we will continue to implement improvements (to address the matter)," he said after the ministry's 2024 mandate address here yesterday.

Lokman said this when asked whether the ministry had initiated an audit on cartel-related issues in the padi and rice industry.

Present at the event were Minister Datuk Seri Mohamad Sabu and his deputy Datuk Arthur Joseph Kurup.

On Jan 8, Mohamad had announced that the ministry was prepared to carry out audits on licence holders involved in rice wholesale, export, import, padi purchase, rice mill operations and retailing, as well as special approval for selling certified padi seeds.

Inisiatif gelombang padi digerakkan tahun ini

Angkat industri beras negara ke tahap lebih cekap, berdaya tahan

PUTRAJAYA

Inisiatif Gelombang Padi digerakkan tahun ini bagi mengangkat industri padi dan beras negara ke tahap lebih cekap serta berdaya tahan, kata Menteri Pertanian dan Keterjaminan Makanan, Datuk Seri Mohamad Sabu.

Jelas beliau, Kementerian Pertanian dan Keterjaminan Makanan (KPKM) menggariskan 12 program untuk dilaksanakan menerusi inisiatif itu yang merupakan pencetus perubahan bagi transformasi industri padi serta beras negara, antaranya memperkenalkan dasar baharu Insentif Benih Padi Sah (IBPS).

Menurutnya, turut dilaksanakan adalah usaha memulih dan membangunkan kawasan tanah jerlus, memperkasa pembekalan input pertanian serta memperkasa penanaman padi bukit dan padi huma di Sabah serta Sarawak dengan menyediakan peruntukan bagi pembekalan input pertanian.

"Inisiatif ini juga diharap me-



"Nanas adalah salah satu produk baharu yang turut boleh diteroka untuk dijadikan sumber kekayaan baharu bagi sektor agromakanan."

- Mohamad



ningkatkan pendapatan pengeluar makanan di sepanjang rantau makanan," katanya ketika menyampaikan amanat tahun baharu 2024 kepada warga KPKM di sini pada Selasa.

Mohamad berkata, pihaknya menyasarkan untuk mencapai 100 peratus kadar sara diri (SSR) beras.

Menurutnya, purata pengeluaran beras negara masih tidak mencukupi dengan kadar SSR beras negara hanya 65 peratus pada tahun lalu.

"35 peratus lagi masih belum mencukupi dan usaha meningkatkan SSR ini perlu dijadikan keutamaan bermula 2024," katanya.

Selain usaha meningkatkan industri padi dan beras, Mohamad berkata, KPKM juga akan memberi fokus mengukuhkan industri sedia ada iaitu ayam dan telur, bawang serta nanas tahun ini.

"Nanas adalah salah satu produk baharu yang boleh diteroka

untuk dijadikan sumber kekayaan baharu bagi sektor agromakanan. Justeru pada 2024, Malaysia akan memperkenalkan konsep tanaman nanas sekali tanam, tiga kali tuai.

"Konsep ini memberi penekanan kepada hasil tuai buah, benih dan sisa nanas yang boleh memberi pendapatan tambahan kepada pengusaha sebanyak RM37,000 sehektar daripada jualan sisa nanas sahaja," katanya.

Menurut Mohamad, penekanan kepada agenda ekonomi kitaran dalam aktiviti pertanian juga perlu diperkukuhkan seperti penggunaan baja organik dan kaedah pertanian moden lebih cekap bagi mengurangkan jumlah sisa bahan kimia daripada racun yang dilepaskan.

"Selain dapat mengelak berlakunya pencemaran dan pembaziran, aktiviti nilai tambah ini mampu memberikan pendapatan tambahan kepada pengusaha agromakanan," katanya. - Bernama

Krisis Laut Merah tak jejas import makanan negara

Putrajaya: Krisis keselamatan akibat serangan tentera Bashar di Laut Merah yang semakin meruncing tidak akan memberi impak kepada Malaysia.

Empowering Perumahan dan Keperluan Makanan menyifatkan serangan ini sebagai ancaman keselamatan negara itu daripada berlaku.

Menyifatkan, Datuk Seri Mohamad Sabu, berkata pihaknya rasional kerana serangan ini akan memberi jejas kepada ekonomi negara. Beliau berkata, ia mungkin akan memberi kesan kepada Malaysia.

"Kesan awalnya kita tak dapat lagi, sama ada dia membekalkan kesan yang besar kepada sebahagian ini."

Saya agak kesana besar kerana mengelaskan kerana ia berlaku dalam lautan ekonomi di sebelah situ. Kalau lautan itu terganggu seperti bekalan minyak dan sebagainya, ia akan memberi kesan kepada ekonomi dunia," katanya kepada media selepas menghadiri amaran keselamatan berhubung di sini, semalam.

Menyebut impak produk pertanian, Mohamad berkata, kapal didatangi banyak berurusan di lautan ini.

"Tidak seperti ketika krisis Krisis Ukraine dan Russia, kita banyak berurusan untuk produk seperti bijirin dan jagung," katanya.

Presidennya, Pengerusi Paksi Persekitaran (PKS) sebelum ini mengesahkan syarikat perkapalan Malaysia bersedia menghadapi krisis keselamatan semakin meningkat di Laut Merah, berikutan ancaman serangan kapal selam di Laut Merah.

Presiden FMM, Tan Sri Siah Thiam Lai mengesahkan syarikat perkapalan termasuk pengesahan perkapalan Malaysia bersedia menghadapi krisis keselamatan semakin meningkat di Laut Merah, berikutan ancaman serangan kapal selam di Laut Merah.

Ditanya mengenai bekalan beras negara, Mohamad berkata, bekalan beras negara itu mampu bertahan sekurang-kurangnya 100 peratus.

"Seperti digantikan sebelum ini, pembekalan pembekalan beras negara itu akan terus berjalan. Kita akan memastikan bekalan beras negara itu cukup untuk memenuhi keperluan rakyat Malaysia," katanya.

TARIKH	MEDIA	RUANGAN	MUKA SURAT
17/1/2024	UTUSAN MALAYSIA	MUKA DEPAN	1

Gelombang Padi perkenal 12 inisiatif tingkat tahap sara diri beras negara

Pulih sawah padi jerlus

Oleh **KAMARIAH KHALIDI**
utusannews@mediamulla.com.my

PUTRAJAYA: Kerajaan berusaha memulih dan membangunkan kawasan sawah padi jerlus sebagai salah satu langkah untuk meningkatkan tahap sara diri (SSL) pengeluaran beras negara sekali gus mampu mengurangkan kebergantungan kepada

import. Langkah itu antara 12 inisiatif diperkenalkan Kementerian Pertanian dan Keterjaminan Makanan menerusi Gelombang Padi bagi menambah baik mekanisme pelaksanaan sara diri serta hala tuju baharu industri padi dan beras negara. Antara kawasan terlibat dengan masalah tanah jerlus adalah

Kawasan Muda (Kedah). Sehingga 31 Januari 2023, terdapat 1,662.38 hektar tanah jerlus di Kawasan Muda meliputi keluasan mengalami kerosakan tanaman padi sebanyak 788.75 hektar dan kawasan berisiko jerlus seluas 873.63 hektar. Setakat 31 Disember 2023, keluasan tanaman padi negeri

utara Semenanjung yang terlibat dengan masalah tanah jerlus adalah sebanyak 585.95 hektar di Perlis, 595 hektar di Perak, dan 71.8 hektar di Kedah menjadi 1,252.75 hektar secara keseluruhan.

Menteri Pertanian dan Keterjaminan Makanan, Datuk Seri Mohamad Sabu berkata, selain memulih dan memba-

ngunkan kawasan tanah jerlus, antara 12 inisiatif lain terdapat dalam Gelombang Padi adalah memperkenalkan Dasar Baharu Insentif Benih Padi Sah (IBPS); memperkasa pembekalan input pertanian dan memperkukuh pengurusan air ke kawasan tanaman padi.

Bersambung di muka 3



Realisasikan 12 inisiatif Gelombang Padi

USAHA kerajaan memulihkan kawasan sawah padi terus amat diutamakan, ia logik tepat pada masanya dalam usaha negara meningkatkan tahap sara diri (SSI) pengeluaran beras negara.

Menyentuh mengenai inisiatif, pengkaji beras seperti India, Vietnam dan Thailand sudah membayangkan mahlu, meriutng dan mungkin juga mehyakat eksport makanan rui utama iu ke Malaysia.

Langkah iu adalah antara 12 inisiatif yang diperkenalkan dalam kerangka inisiatif 12 langkah untuk baik baik memaksimumkan pengeluaran padi dan baik tuji baharu industri padi dan beras negara.

Inisiatif tersebut antaranya memulih dan membina- nginkan kawasan tanah jeries; meningkatkan dasar pemuliharaan tanah; meningkatkan pengeluaran beras; penubuhan input, pertanian dan mempekatkan pe- rigurusan air ke kawasan tanaman padi.

Selain iu, ia melibatkan peltasan pelaksanaan pro- gram Sektor Sawah Bergilata Besar (SMART SSB) Ala 2022 yang bertujuan meningkatkan pengeluaran padi dan beras (SMART Padi).

Pada 2022, Malaysia mengeluarkan sebanyak 1.6 juta tan metrik beras tempatan, manpu nilai eksport iu, kita terpaksa mengimport 1.1 juta tan metrik beras bagi menampung kekurangan bekalan.

Nilai import makanan negara menunjukkan trend yang stabil pada 2023, dengan nilai import beras tempatan meningkat sebanyak RM75.54 bilion tahun 2022, berbanding RM38.8 bilion pada 2013.

Apabila iu, menunjukkan peningkatan setiap ke- dua dua sebanyak 14.69 peratus. Sebaliknya trend ini berterusan, idak mustahil menjelang 2025, nilai im- port makanan negara boleh mencecah sehingga RM100 bilion, iu jauh daripada sasaran organisasi dalam negeri.

Berdasarkan Perancangan Perbandingan Luar Negeri Bulanan April 2023 dikeluarkan Jabatan Peragidatan dan Statistik, nilai import beras meningkat kepada RM34 juta atau 87.95 peratus pada April dan berbanding RM27.4 juta atau 80.88 peratus pada April 2022.

Selain inisiatif Gelombang Padi, kita berharap pelak- sanan program SMART SSB akan membantu negara mencapai sasaran SSI beras kepada 75 peratus menepati sasaran 2025. Untuk mencapai sasaran ini, kita perlu melaksanakan program SMART SSB di bertubuhkan kepimpinan pada Februari 2021 dengan sasaran pelaksanaan program seluas 150,000 hektar kawasan bertani dan panta pengalihan huti sebanyak tujuh tan metrik per hek- tar.

Inisiatif makanan adalah sektor penting dalam se- buah negara kerana ketersediaan makanan mencuk opti dan stabil menjadi indikator bagi sebuah negara maun- pu menjamin kualiti hidup masyarakatnya.

Keputusan bekalan makanan stabil merupakan bekal utama untuk memastikan negara mampu akan memberi impak positif terhadap kehidupan rakyat.

Mohd. Raziq Mohd. Zin ialah Pengarang Berita Utusan Malaysia.

TARIKH	MEDIA	RUANGAN	MUKA SURAT
17/1/2024	UTUSAN MALAYSIA	DALAM NEGERI	3

Julih sawah padi jerlus

Dari muka 1

Selain itu, jelasnya, ia juga melibatkan peluasan pelaksanaan program SMART Sawah Berskala Besar (SMART SBB) Ala Sekinchan serta pembangunan sistem bersepadu yang mengintegrasikan semua maklumat berkaitan industri padi dan beras (SMART Padi).

"Gelombang Padi ini dijangka menjadi *game-changer* (pengubah keadaan) yang bakal mentransformasi industri tersebut.

"Negara mengeluarkan sebanyak 1.6 juta tan metrik beras pada 2022 yang hanya mampu memenuhi 62.6 peratus daripada keperluan negara.

Oleh sebab itu, kita terpaksa mengimport 1.1 juta tan metrik beras bagi menampung kekurangan bekalan.

"Justeru, saya berharap inisiatif ini (Gelombang Padi) akan mengangkat industri padi dan beras negara ke suatu tahap lebih cekat dan berdaya tahan seterusnya meningkatkan pendapatan pengeluaran makanan di sepanjang rantai makanan," katanya ketika menyampaikan ucapan Amanat Tahun Baharu 2024 di sini, semalam.

Dalam pada itu, Mohamad memberitahu, inisiatif Institut Penyelidikan dan Kemajuan Pertanian Malaysia (MARDI) yang menjalankan kajian adaptasi penanaman bawang me-

rah bagi pengeluaran dan penghasilan tempatan merupakan langkah proaktif dalam memperkukuh keterjaminan makanan.

Menurutnya, MARDI akan berperanan sebagai pusat pengeluar benih manakala Jabatan Pertanian dan Lembaga Pertubuhan Peladang berperanan untuk melaksanakan inisiatif penanaman bawang merah pada skala lebih besar melalui kolaborasi bersama kerajaan negeri dan usahawan berpotensi di kawasan-kawasan bersesuaian.

"Dalam memenuhi matlamat pengurangan import sebanyak 30 peratus, Kementerian Pertanian dan Keterjaminan Makanan perlu menyasarkan

seluas 1,447 hektar kawasan penanaman setahun dan saya berharap ia dapat dimulakan segera dari awal tahun ini," katanya.

Dalam perkembangan berkaitan, Mohamad berkata, fokus kementerianya bagi tahun ini adalah mengukuhkan tiga lagi industri sedia ada dan satu industri rintis membabitkan padi dan beras; ayam dan telur serta bawang dan nanas.

"Mulai 2024 hingga tahun sasaran 2030, suntikan pengukuhan melalui pelaksanaan dan pembudayaan Inovasi Nasional Keterjaminan Agromakanan Rakyat (PINTAR) akan turut diberikan penekanan komprehensif ke atas semua fokus hala tuju itu," ujarnya.

17/1/2024

UTUSAN
MALAYSIADALAM
NEGERI

31

Kedai akuarium diberi amaran tidak jual ikan dilarang import

SEREMBAN: Pengusaha kedai akuarium di negeri ini dinasihat untuk tidak memiliki dan menjual spesies ikan-ikan dilarang import yang memberi risiko mengganggu ekosistem sungai.

Pengarah Perikanan Negeri Sembilan, Kasim Tawe berkata, pihaknya akan sentiasa menjalankan pemantauan dan pemeriksaan terhadap kedai-kedai akuarium yang menjual ikan hiasan bagi memastikan larangan tersebut dipatuhi.

"Pemeriksaan tersebut merupakan rutin dan kami akan mem-

berikan taklimat kepada mereka. Jika semasa pemeriksaan berkenaan kami dapati mereka menjual ikan-ikan larangan import kepada orang awam, amaran terlebih dahulu diberikan.

"Seterusnya kami akan memberikan tempoh masa dan selepas itu apabila pemeriksaan seterusnya dan kami dapati pengusaha masih memiliki ikan-ikan tersebut, kami akan menyitanya," katanya ketika dihubungi *Utusan Malaysia* di sini, semalam.

Antara spesies ikan larangan import yang disenaraikan

di bawah Peraturan-Peraturan Perikanan (Larangan Import Ikan) 1990 (Pindaan 2011, Akta Perikanan 1985 termasuk Flower Horn, Aligator Gar, Pacu dan Arapaima.

"Ikan-ikan yang tersenarai ini dikhuatiri boleh mengganggu ekosistem sungai ekoran ikan ini bersifat agresif, cepat membiak dan membawa penyakit malah memakan ikan-ikan asli tempatan sekiranya terlepas ke perairan sungai sekali gus mengakibatkan ikan tempatan berkurangan," katanya lagi.



KAKITANGAN Cawangan Konservasi dan Perlindungan Perikanan, Pejabat Perikanan Negeri Sembilan menjalankan pemantauan dan pemeriksaan terhadap premis kedai akuarium di sekitar Port Dickson, Negeri Sembilan baru-baru ini.

TARIKH	MEDIA	RUANGAN	MUKA SURAT
17/1/2024	THE SUN	NATIONAL	2

Food security challenge

To overcome potential food shortage by 2030, an expert says it is imperative for Malaysia to embrace smart farming practices to enhance agriculture yields, including the use of artificial intelligence in indoor farming to overcome the limitations of traditional agriculture.

Report
On  page 2

Ensuring food security major challenge for nation: Expert

■ BY **SIVANISVARRY MORHAN**
newsdesk@thesundaily.com

PETALING JAYA: Malaysia may not achieve self-sufficiency in food production unless proactive measures are taken by the government, said Universiti Teknologi Mara Centre for Environmental Health and Safety Studies Assoc Prof Dr Farah Ayuni Shalleh.

She said the Decision Support System for Agrotechnology Transfer, a model that simulates the growth, development and yield of various crops, indicates a worrisome 12% reduction in food production in the main season (August to February) and a staggering 31.3% decline in the off-season (March to July) by 2030.

"To address concerns about the potential food shortage entails overcoming numerous regional challenges such as floods, as this is a consequence of climate change. "Such hurdles render traditional farming methods progressively inefficient and unpredictable. Traditional farming has also been globally hard hit by the Covid-19 pandemic."

Farah Ayuni said long-term strategies to increase profitability and competitiveness in the agriculture sector must be prioritised to enhance its resilience.

► "Long-term strategies needed to bolster agriculture sector as climate change, inefficient traditional farming have affected production"

She emphasised that the use of artificial intelligence (AI) in indoor farming could become a cutting-edge solution to meet the demands of a growing population while overcoming the limitations of traditional agriculture.

"Indoor farms do not compete but collaborate by establishing a network for sharing data. This results in optimising yields throughout the year, irrespective of weather conditions.

"Such practices will help to overcome the limitations imposed by climate and geography, and offer the potential to achieve sustainable and resource-efficient farming."

Farah Ayuni said regional challenges and immediate threats have affected the country's rice cultivation and the availability of water in different parts of the country.

"Climate-related factors such as rising temperatures that hinder crop growth, altered rainfall impacting water availability,

She added that lacking these, the sector would be powerless to guarantee the economic stability of farmers.

She said the government, for instance, implemented the Sekinchan Large-Scale Smart Padi Field (Smart SBB) initiative through a public-private partnership.

"It was supposed to boost padi production and increase the farmers' revenue as the costs were to be borne by industry players.

"However, the initiative failed when only 11 out of 27 leading companies participated to increase the average rice yield by seven metric tonnes per hectare," she said, adding that the initiative only covered 1.1% of the targeted 150,000ha in 2021.

Farah Ayuni said before executing any plan, it is essential to strategically position effective collaborators and skilled government officials in roles that can produce positive outcomes for the sector.

"It is imperative for Malaysia to embrace smart farming practices as a pivotal strategy to enhance agriculture yields and sustain food security.

"By having better and more realistic strategies and policies, indoor-farmed commodities could boost food production in the country," she said.

extreme weather events causing physical damage, and climate shifts that affect soil fertility have collectively contributed to the anticipated decline in agriculture productivity.

"For instance, the northern region and east coast states that are the main agriculture hubs have routinely suffered from increased rainfall during the northeast monsoon (October to March).

"The intense monsoons that lead to floods and lower rainfall during the southwest monsoon (April to September) also affect irrigation and crop production."

She said more research and development are required to shift from traditional farming methods to a modern and sustainable one.

Farah Ayuni said implementing modern farming requires strategic financial support mechanisms, collaborations by the private sector and government policies that are aligned with agriculture and climate mitigation.

Latih OKU ceburi bidang pertanian

KOTA BHARU - Pusat Transformasi Orang Kurang Upaya (OKU) Universiti Sains Malaysia-Majlis Agama Islam dan Adat Istiadat Melayu Kelantan (USM-MAIK) menganjurkan satu projek khas bagi menedahkan golongan istimewa tersebut dalam bidang pertanian.

Ketuanya, Dr Mohd Zulkifli Abdul Rahim berkata, sebagai permulaan seramai 24 OKU telah diberikan ilmu menerusi 'Program Latihan Pekerjaan OKU Melalui Projek Pertanian Bersepadu'.

"Kesemua peserta didedahkan dengan teori dan praktikal selama tiga minggu.

"Program latihan ini akan dijalankan secara berkala pada bulan Februari atau Mac nanti," katanya semasa Majlis Perasmian Penutup Program Tamat Latihan Pekerjaan OKU Melalui Projek Pertanian Bersepadu di sini pada Selasa.

ia dirasmikan oleh Dekan Pusat Pengajian Sains Kesihatan USM, Profesor Dr Wan Rosli Wan Ishak.

Menurut beliau, sepanjangan latihan itu para pelatih yang hadir menerima sedikit elaun latihan yang dibiayai oleh pihak Syarikat Enable OKU Solutions (ENOKU).

Ujarnya, pada masa sama pihak ENOKU turut memberi sumbangan untuk pembelian peralatan dan bahan-bahan untuk kegunaan latihan di pusat berkenaan.

Dr Mohd Zulkifli memberitahu, pihak ENOKU juga akan mengadakan kerjasama dengan model-model pemerkesaan OKU.

Tambah beliau, program itu merupakan kerjasama Jabatan Kebajikan Masyarakat (JKM) dan ENOKU yang berpusat di Rumah Seri Kenangan Taman Kemumin, Pengkalan Chepa.



Seramai 24 golongan OKU telah diberikan ilmu menerusi Program Latihan Pekerjaan OKU Melalui Projek Pertanian Bersepadu anjuran Pusat Transformasi OKU USM-MAIK di Kota Bharu pada Selasa.

Bekuan pengambilan pekerja asing

SAUDARA PENGARANG.

KEBAJIKAN Madani diminta untuk berenti mengambil langkah drastik bagi membolehkan aktiviti eksportasi ejen pekerja asing yang tidak bertanggungjawab.

Pembekuan pengambilan pekerja asing dapat menyekat tambahan pekerja asing dalam pasaran tenaga kerja tempatan. Oleh itu, kerajaan sejak ini perlu menyempatkan dibayar semua piasa pandemik.

Jumlah populasi penduduk Bangladesh adalah hampir lima kali ganda penduduk Maldives.

Manakala, bilangan penduduk di negara-negara yang Bangladesh yang berbilas-belas membawa masuk rakan senegara mereka supaya dapat memulakan hidup baharu di Malaysia akan mengubah struktur demografi kaum sedia ada dengan rakyat negara berkenaan mengikat

Walaupun ramai yang mengkritik pekerja asing semasa kali pertama datang ke Malaysia tetapi itu bukan satu jaminan mereka akan balik semula ke negara mereka. Tidak kurang yang menetap terus di negara ini secara sah atau pun sebagai pendatang asing tanpa izin (PATI).

Warga asing ini dengan mudah dapat menetap terus di negara ini dan berniaga selepas berkahwin dengan wanita tempatan. Sudah banyak laporan media massa mengenai tindakan warga asing Bangladesh Sementara (PLKS) menguasai perniagaan dalam negara termasuk mengansahkan sendiri tanah pertanian.

Ini tidak seharusnya berlaku kerana tujuan pengambilan pekerja asing adalah untuk mengisi kekosongan tenaga kerja tempatan terutama dalam sektor 3D.

Amat ilkesali kerana warga asing dengan mudah mempromosikan peraturan dan undang-undang negara kita demi kepentingan diri mereka.

Keperluan tenaga kerja asing dengan cara pempuan perlu segera dihantar pulang ke negara asal mereka. Mempertankan semua 500,000 penganjur warga asing dalam sektor pekerjaan negara adalah satu kepedulian kepada pencari kerja rakyat kita.

Selain itu, lesen perniagaan syarikat ejen yang dicalang, warga asing perlu dibariskan serta merta.

FAMMI MOHD.

Abul, Malaysia, Kuala Lumpur



PEMBEKUAN pengambilan pekerja asing dapat menyekat tambahan pekerja asing dalam pasaran tenaga kerja tempatan. Oleh itu, kerajaan sejak ini perlu menyempatkan dibayar semua piasa pandemik. — UTUSAN/MUHAMMAD NAZRIEN SYAH MUSTHAFA



KEKURANGAN mendapatkan bekalan beras tempatan dan juga import merupakan punca utama kegagalan pemborong Melayu beroperasi ketika ini berbanding 10 tahun lalu. — UTUSAN/MUHAMMAD IQBAL ROSLI

Bela nasib pengilang beras Melayu

SAUDARA PENGARANG.

SURUHJAJAY Kesangian Malaysia (MyCC) berjanji sekiranya RM415.5 juta kepada lima syarikat pengilang malakian ayam kerana melabgar Selsyvan 4 Aka Perasingan 2010 (Aka 719) melabur pembentukan kartel

pendapatan luga malakian ayam. Ini adalah wujud dan tidak terkawal berada adakasti beras. Oleh yang demikian, kami mendesak MYCC melaksakan tindakan sama bagi kartel atau yang sudah lama sebagai membuat arahan membunuh penapis-pensin kecil dan besar melalui Aka Kawalan Badi dan Beras 1994 (Aka 529).

Deegan bebak 10 buah kilang Melayu seluruh Malaysia dan semakin berkurangan jumlahnya memandikan kami terutanya adalah pengilang besar yang ketika ini di fihak beraharajalela memonopoli bekalan padi dari seluruh negara tanpa sebarang kawalan daripada pihak Kementerian Pertanian dan Keperluan Malakian.

Keperluan Malakian melabur beas kilang padi buat mengawal serta mengharmoni pasaran padi tempatan. Jika keadaan ini berlanjutan tanpa tindakan pengantunasan pasti akan memperluaskan lagi kartel-kartel padi beras tempatan.

Selaras telah dilihat kartel-kartel ini menguasai serta menentukan harga beras tempatan dan juga import.

Kesuaran rakyat untuk mendapatkan bekalan beras tempatan yang stabil dan mengawal harga beras tempatan melalui undang-undang yang mengatasi pasaran padi beras negara.

Bagi pihak Peratuan Pengilang Beras Melayu Malaysia (PEBMM) yang telah berketimpung dalam industri hampir 50 tahun, kami mengalu-alukan kerajaan bersikap adil dan saksama. RTZ bukan sahaja melindungi dan kecerua kerana melihat dengan mata kepala

kami di mata rakyat Malaysia serta saudara mara kami diluar dengan harga beras ketika ini.

Tanda bagi besangan kami untuk mengubah penunjan ini berlatu hasil daripada mereka yang diberi kuasa mengurus tadbir industri padi beras negara ketika ini.

Penyertaan pemborong Melayu yang sangat minimum atau kurang 10 peratus, membolehkan perubahan serta tindakan daripada pihak kerajaan.

Kesukaran mendapatkan bekalan beras tempatan dan juga import merupakan punca utama kegagalan pemborong Melayu beroperasi ketika ini berbanding 10 tahun lalu.

Keinginan kilang beras untuk menjual beras kepada pemborong Melayu walaupun Kementerian telah mengemukakan surat-bekalan beras tempatan beras-20 peratus setelah berfikir dan berunding dengan pihak-pihak bermula pertengahan tahun lalu.

Deegan berbak kurang dari pada 10 buah kilang beras Melayu juga adalah salah satu mengatasi sukarnya pemborong Melayu mendapatkan bekalan beras tempatan dan juga import.

Tanda lagi ruang untuk kilang Melayu bergegas untuk bersama dalam industri padi beras negara ketika ini. Tanda lagi skim skim untuk kilang dan pemborong Melayu seperti mana era Lembaga Padi Beras Negara (LPN) dan Kowjudaan Kilang-kilang Melayu adalah hasil daripada skim dibawah LPN. Malahan dipungutkan terus di bawah Kementerian Pertanian.

Tanda lagi keistimewaan yang dibert kepada pemborong Melayu sebagai pembekal beras. Stok padi negara, skim untuk kilang Melayu serta beras import. Semua ini berlaku setelah penanswakan LPN pada 1996.

AHMAD YAZID OTIMAN
Dokumen
Wajlis Tindakan Ekonomi Melayu (MEM)